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62,5 miliona zł to zaplanowane tegoroczne dochody gminy Ustroń. Wydatki sporo większe
- blisko 76 milionów. Jakie inwestycje zaplanowano w tym roku? Czytajcie dalej.

Ponad trzynaście milionów deficytu będzie w tegorocznym budżecie Ustronia, jednak jak tłumaczy burmistrz
Ireneusz Szarzec, dziura załatana będzie kredytami i wolnymi środkami z poprzednich lat. Jak dodaje – zakładamy,
że jednak uda się nam deficyt nieco zmniejszyć na skutek oszczędności. Mamy otrzymać również zwroty
pieniędzy z różnych inwestycji unijnych, miały one dotrzeć do nas już rok temu, jednak tak się nie stało.
Liczymy, że będzie to w tym roku. Inwestycje są zrealizowane, zwroty są przyznane.

W tegorocznym budżecie zaplanowano 81 pozycji w planie wydatków majątkowych. Co będzie realizowane?
3,5 miliona przeznaczono na dział transport i łączność. To wszelkie inwestycje związane z drogami. W tym roku
zakończyła się realizacja dużej inwestycji – budowa ul. Spokojnej. W sumie przez dwa lata wydano na ten cel ponad
900 tys zł. Kolejne spore wydatki to nowa nawierzchnia na ul. Skoczowskiej, to wspólna inicjatywa z powiatem.
Chodzi o odcinki ulicy od Nierodzimia do Hermanic, a dalej od ul. Kuźniczej, przez centrum miasta.

Największym wyzwaniem będzie budowa parkingu przy ulicy Nadrzecznej. Będzie to jego rozbudowa od strony
restauracji, gdzie już w części parking się znajduje, w stronę mostu na Skalicy. Dzięki inwestycji w tym miejscu pojawi
się kolejne 50 miejsc do parkowania. Będzie też bezpieczniej, bo choć ulica nie będzie poszerzona, to piesi zyskają
chodnik. Inwestycja pochłonie 550 tys. zł. Ma zostać zrealizowana w tym roku.

330 tys. przeznaczono na modernizację nawierzchni dróg i chodników, to bieżące inwestycje i naprawy.
Przebudowana zostanie również ul. Pana Tadeusza. Przede wszystkim wybudowana zostanie tutaj kanalizacja
deszczowa, będzie też nowa nawierzchnia ulicy.
Gmina planuje również rozpocząć prace przy przebudowie ulicy Sportowej. Chodzi nie tylko o poszerzenie ulicy, ale i
o stworzenie ciągu rowerowego, chodnika i parkingów. Jak przyznaje burmistrz Szarzec – najdłużej trwały
rozmowy z właścicielem części terenu – Regionalnym Zarządem Gospodarki Wodnej w Gliwicach,
musieliśmy uporządkować sprawy własnościowe działek.

Samorząd Ustronia postanowił również zainwestować w Czantorię. Chodzi o dofinansowanie naśnieżenia i
oświetlenia trasy nr 2 'Faturka'. Na ten cel przekazano z budżetu milion złotych.

2,5 miliona złotych przeznaczono na dział gospodarki mieszkaniowej. Na najbliższe trzy lata zaplanowano budowę
budynku socjalnego. Będzie w nim ponad dwadzieścia mieszkań. W tym roku zaplanowano powstanie projektu
budynku, gmina planuje również złożyć wniosek o dofinansowanie do Krajowego Funduszu Mieszkaniowego. Tam
można uzyskać sporą dotację na taką inwestycję – podkreśla burmistrz.

Modernizację zaplanowano także w budynkach, które są w zasobach gminy. Chodzi m.in. o remonty dachów,
przewodów kominowych. Gmina planuje również budowę ogniw fotowoltaicznych na pijalni wód.

W tym roku zakończona zostanie termomodernizacja szkoły podstawowej nr 5. Niestety, prace w szkołach
muszą być podzielone na etapy, trudno realizować prace w trakcie roku szkolnego. Stąd często
inwestycje trwają kilka lat. Wymianę okien, instalacji, remont elewacji, tych prac nie da się
przeprowadzić w dwa miesiące wakacji. – zauważa burmistrz.

Spory wydatek to modernizacja wewnętrznej sieci elektrycznej w SP-2. Ma to kosztować 520 tysięcy złotych.
Instalacja z lat siedemdziesiątych nie wytrzymywała próby czasu, awarie był bardzo częste, rada
zdecydowała, żeby przeznaczyć środki na tę modernizację. Chodzi tutaj zarówno o gimnazjum jak i szkołę



nr 2. - mówi Ireneusz Szarzec.

Gmina planuje również budowę przy szkole w Lipowcu orlika lekkoatletycznego. Na ten cel przeznaczono pół
miliona zł. Na wiosnę ma być gotowy projekt inwestycji.

Dział gospodarka komunalna i ochrona środowiska to wydatki 6,5 miliona zł. Największe inwestycje związane są z
budową kanalizacji sanitarnej. Chodzi m.in. o ulice Bernadka. Ma również powstać kolektor sanitarny odciążający
dzielnicę Ustroń Hermanice wraz z kanalizacją i przyłączami do budynków w rejonie ulic Skoczowskiej, Sztwiertni,
Laskowej i Granicznej.
Wśród innych inwestycji związanych z kanalizacją w budżecie znalazły się pieniądze na projekty i realizację
rozbudowy sieci przy ulicach Cieszyńskiej, Wierzbowej, Wczasowej, Akacjowej, Rozbudowana ma zostać także sieć
wodociągowa przy ulicach Skowronków i Jelenica, Skoczowskiej, Bernadka.

Pół miliona złotych z budżetu trafi na utworzenie strefy sportu w Janszowcu. Co roku coś w tej dzielnicy jest
realizowane, poprzednio powstały korty tenisowe, w tym roku chcemy uzupełnić ścieżkę edukacyjną dla
najmłodszych. Będą kładki nad potokiem Jaszowieckim. - tłumaczy burmistrz. W innych dzielnicach miasta
rozbudowane mają zostać place zabaw.

W tym roku rozpocznie się również kolejny etap przy rewitalizacji wielofunkcyjnego kompleksu sportowo –
rekreacyjnego. Chodzi o następne prace przy miejskim stadionie. Rozpoczynamy budowę boiska z trawiastą
nawierzchnią naturalną z zapleczem gospodarczo – sportowym i trybunami. - komentuje Szarzec. Na ten cel
w budżecie zapisano trzy miliony złotych.
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